
Porticipotieraad Overbetuwe 

g e m e e n t e O v e r b e t u w e 

o 

Maur i tss t raat 7, 6673 XE Andelst . 
e-mai l : participatieraad@overbetuwe.nl 
webs i te : www.overbetuwe.nl/gemeente/participatieraad Ingek. 1 1 ÜĒC 2018 

hnschriíftìr.lömk M ^ é 

G e r n o J Í O v e r ««e íuwe 

Andelst : 9 december 2018 
v lo jcand : 

Aan: Griff ie Gemeenteraad Overbe tuwe 2 ~k: lOOX 

Betref t : Ongevraagd en def in i t ie f advies Visie Sociaal Domein 
J ü v b ja / îtee 

p»e: B lüiĵnnoüc 
Geachte Grif f ie, \ - J ^ 

Bij deze biedt de Part ic ipat ieraad u het def in i t ieve advies aan bet re f fende de Visie Sociaal 

Domein Overbetuwe. Dit advies is afzonder l i jk aangeboden aan het College van B&W van de 

gemeente Overbe tuwe. 

Wij verzoeken u om ons advies uit te reiken aan de leden van de Gemeenteraad 
Overbe tuwe. Indien u di t wenst kunnen wi j u voorzien van een digitaal exemplaar. Stuur dan 
een verzoek daartoe aan de voorz i t ter van de Part ic ipat ieraad Overbe tuwe. 
keukenr(S)kpnmail.nl 

Wij danken u bij voorbaat voor uw medewerk ing . 

Voor het gemak en duidel i jkheid voegen we een eerder op 18 november 2018 opgemaakt 

advies t oe met ook hier het verzoek dit te delen met de leden van de Gemeenteraad 

Overbe tuwe. 

M e t vr iendel i jke groet , 
Ashley T immer Gerdsen 
Secretaris Part ic ipat ieraad Overbe tuwe 
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Andelst : 9 december 2018 

Aan: College van B&W-gemeente Overbe tuwe 

Betref t : Ongevraagd advies Vis iedocument Sociaal Domein 
i.a.a. Gri f f ie Gemeenteraad Overbe tuwe 

Bijlage: één 

Geacht College, 

Op 16 november 2018 heef t er een gesprek plaatsgevonden waaraan we rd dee lgenomen 
door de we thouders Dimi t r i Horsthuis Tangelder en Rob Engels me t dr ie leden van de 
Part ic ipat ieraad Overbe tuwe te we ten , Gerard van Krevel, Gerr i t Voors en Roel Keuken. 
Tevens nam de heer Peter Paul Doodkor te deel . Van deze b i jeenkomst is een verslag 

In deze b i jeenkomst we rd aan de leden van de Part ic ipat ieraad ui t leg gegeven over het 
V is iedocument Sociaal Domein . 

Op verzoek van de t w e e we thouders hebben de drie aanwezige leden van de 
Part ic ipat ieraad, op 18 november 2018 een advies u i tgebracht , u i ts lu i tend over het 
V is iedocument Sociaal Beleid, waarnaar kor theidshalve w o r d t verwezen. 

Deze advisering is op vr i jdag 7 december besproken in de Part ic ipat ieraad Overbe tuwe. De 
Part ic ipat ieraad s temt in met het advies zoals door de drie leden is u i tgebracht . De 
Part ic ipat ieraad hecht er echter aan vast te stel len dat di t advies u i ts lu i tend de inhoud 
bet re f t van het V is iedocument Sociaal Domein en niet de werk ing of imp lementa t ie . Voor de 
duidel i jkheid merken wi j op dat onze t w e e adviezen over de r igoureuze wend ing b innen het 
Sociaal Domein in stand bl i jven. 

In de adviezen hebben wi j een negat ief oordeel gegeven over de voorgenomen 
ontwikke l ingen b innen het Sociaal Domein , waarvan de Part ic ipat iewet is u i tgezonderd en 
als afzonderl i jk t ra ject w o r d t behandeld. 

Onderstaand advies is ons def in i t ieve advies. 

gemaakt . 

Kort samengevat zijn adviseren wi j negat ief omda t : 

« Nut en noodzaak van de r igoureuze wi jz ig ing niet duidel i jk is. 

» Zowel inwoners als cijfers niet aangeven dat er een dergel i jke verander ing nodig is. 



« Binnen een we l heel kor te t i jd zijn er eenzi jdig plannen gemaakt voor een grote 
verander ing. 

« Er w o r d t op een ouderwetse manier , t op d o w n , bepaald wat goed is voor de 

inwoners ; er w o r d t niet onderzocht hoe de inwoners het huidige beleid ervaren en 
hoe zij verder w i l len . (Bo t tom up) 

» De inwoners van de gemeente Overbe tuwe zijn inmiddels we l op de hoogte van de 
Kantel ing, het l i jkt echter dat ju is t de gemeente door haar regelgeving en 
s t ructurer ing be lemmer ingen oproep t . 

» In 2014 is er hard gewerk t aan de t ransi t ie van de drie decentral isat ies. In 2015 is de 
t rans format ie gestart en is er een t ransformat ieagenda gemaakt . In 2018 gaat het 
College akkoord met een r igoureuze verander ing, te rw i j l w e nog midden in de 
t rans fo rmat ie zi t ten en er op geen enkele wi jze een evaluat ie van het v igerende 
beleid is geweest. Dit gaan inwoners niet begr i jpen. 

» In 2020 /2021 moet het n ieuwe beleid in werk ing t reden . 

» Als niet de inwoners en cijfers de noodzaak van verander ingen aangeven dan bestaat 
het risico dat na de volgende gemeenteraadsverk iez ingen weer verander ingen 
wo rden voorgeste ld. 

» Wi j hechten aan consistent bele id, me t natuur l i jk aanpassingen als nut en noodzaak 

bl i jkt. Dit is te veel en te snel en nogmaals, nut en noodzaak is niet aangetoond. 

» Het huidige beleidsplan gemeente Overbe tuwe 2017 - 2021 vo ldoet aan alle 
voorwaarden voor goed beleid. 

« De huidige Regionale inkoop zorg 2017 vo ldoet aan alle voorwaarden voor goed 
beleid. Daarnaast hebben de inwoners zeggenschap over w ie zij als zorgver lener 
w i l len , omda t aan het contract tussen zorgver lener en gemeente geen vo lume is 
gekoppeld . 

» Bij het onderbrengen van Toegang, Indicatie en Toewi jz ing in een organisat ie bu i ten 
de gemeente is de keuzevri jheid voor de inwoner niet aanwezig of moei l i jk ; dit gaat 

ten koste van laagdrempel igheid. Belangenverstrengel ing vo rm t een risico. 

» Indicat ie kan w o r d e n ondergebracht in een externe organisat ie mits het 
medewerkers van de gemeente zijn die indiceren o f in de moei l i jkere gevallen een 
externe deskundige in opdracht van en onder veran twoorde l i j khe id van de 
gemeente . 

Negat ief advies: 

Uit het bovenstaande mag bl i jken dat de Part ic ipat ieraad zich grote zorgen maakt over de 
on tw ikke l ing b innen het Sociaal Domein , minus de Part ic ipat iewet , vanwege het 
afzonder l i jke t ra ject . 

Ondanks dat het College akkoord is gegaan met het V is iedocument Sociaal Domein 
adviseren wi j het College; 

» Een pas op de plaats te maken en voora lsnog verder te gaan met het beleidsplan 
Sociaal Domein 2017 - 2021 en de Regionale Inkoop Zorg. 

« Om te kiezen voor een Bo t tom Up aanpak en de inwoners een grote s tem te geven in 
het beleid. 



Eerst de evaluat ie van het Beleidsplan Sociaal Domein 2017 
naar aanleiding van de u i tkomst eventueel bij te s turen. 

- 2021 af te wachten en 

« Eerst de evaluat ie van de Regionale Inkoop Zorg 2017 af te wachten en naar 
aanleiding van de u i tkomst eventueel bij te s turen. 

» M inder op s t ructuren te gaan zi t ten en de mensel i jke maat vooropste l len . 

De Participatieraad adviseert negatief over de implementatie van het Visiedocument 
Sociaal Domein in de gemeente Overbetuwe. 

Voor het gemak voegen w e het advies van de Part ic ipat ieraad op het V is iedocument , dat op 
18 november is u i tgebracht , toe aan dit advies. 

Ashley T immer Gerdsen 
Secretaris Part ic ipat ieraad Overbe tuwe 



g e m e e n t e O v e r b e t u w e 
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Andelst : 18 november 2018 

Aan: College van B&W-gemeen te Overbe tuwe 

Betref t : Gevraagd advies 

Geacht College, 

Vanwege het niet bet rekken van de Part ic ipat ieraad Overbe tuwe bij de ontwikke l ingen 
b innen het sociaal dome in en specif iek b innen de W M O en Jeugdwet, zijn er spanningen 

ontstaan tussen de Part ic ipat ieraad en het College. De Part ic ipat ieraad on tv ing via de 
afdel ing communica t ie het document "Visie op de organisat ie van het Sociaal D o m e i n " 
zonder voorafgaande kennisgeving en zonder vraag voor advies. Hiermee we rd 
voorbi jgegaan aan ons m o t t o , "be te r elkaar aan de voorkant versterken dan aan de 
achterkant best r i jden" . Helaas zijn w e elkaar vanaf dat m o m e n t gaan bestr i jden en die str i jd 
w e r d verhevigd toen we bij toeval het documen t "Samen Ove rbe tuwe" op de gemeentes i te 
aan t ro f fen . 

Omdat zowel de veran twoorde l i j k we thoude r als de Part ic ipat ieraad tens lo t te vonden dat 
d i t niet de goede weg was hebben er t w e e belangri jke gesprekken plaatsgevonden. 

1. Op 6 november 2018 een gesprek tussen de veran twoorde l i j k we thoude r en de 
voorz i t te r van de Part ic ipat ieraad. 

2. Op 16 november een gesprek tussen enerzi jds de we thouders Engels en Horsthuis 
Tangelder en de pro ject le ider de heer Doodkor te anderzi jds de heren van Krevel, 
Voors en Keuken van de Part ic ipat ieraad. 

Zonder verder in detai l te t reden kan van beide gesprekken gezegd w o r d e n dat het t o t een 
beter inzicht en een beter begrip heef t geleid waardoor we zonder str i jd de toekomst ige 
on tw ikke l ing in kunnen. M e t andere w o o r d e n , de str i jdbi j l is begraven! 

Op vr i jdag 16 november on tv ing de voorz i t te r van de Part ic ipat ieraad de volgende 
documen ten : Visie op de organisat ie van het Sociaal Domein ; Raadsvoorstel; Raadsbesluit; 
Oplegger Sociaal Domein concept ; Col legevoorstel . 

Bij het toezenden van deze documen t is ons de vraag gesteld om hierover als 
Part ic ipat ieraad een advies uit te brengen waar wi j graag gehoor aan geven. Ons advies v indt 
u onders taand. 



GEVRAAGD ADVIES: 

In zijn a lgemeenheid brengen wi j bij deze een posit ief advies uit . Na alle sores maar voora l 
na de ui tgebreide ui t leg zijn wi j zelfs enthousiast over de inhoud van de documen ten en de 
gekozen r icht ing. Voor ons is we l het vervolgt ra ject van groot belang met nog een keer de 
vermeld ing van ons m o t t o "be te r elkaar aan de voorkan t versterken dan aan de achterkant 
best r i jden" . De Part ic ipat ieraad hoef t niet overal daadwerkel i jk bij be t rokken te zi jn, maar 
d ient we l bij voor tdu r ing op de hoogte te w o r d e n gebracht van de on tw ikke l ingen. Bij 
belangr i jke, de inwoners rechtstreeks rakende keuzes, verzoeken wi j ons daadwerkel i jk te 
bet rekken. 

Twee v ragen /opmerk ingen : 

1. In de documenten w o r d t een aantal keren gesproken over de een- loket gedachte. 
Wi j vragen ons af in hoeverre h ierover gesproken kan wo rden als b innen het sociaal 
dome in de Part ic ipat iewet een eigen loket kent en de sociale kernteams ook een 
loket zijn waar inwoners me t alle vragen te rech t kunnen. Daarnaast heef t min is ter de 
Jongh te kennen gegeven geen voors tander te zijn van de een- loket gedachte en hij 
laat d i t onderzoeken. 

2. De organisat ie die de toegang, indicat ie en toewi jz ing gaat regelen baart ons zorgen. 
Wi j zijn niet onmiddel l i j k negat ief maar adviseren u we l o m met een duidel i jke 
omschr i jv ing te komen waarmee eventuele belangenverstrengel ing w o r d t 
voo rkomen . Ook de gemeente l i jke regiefunct ie is van belang en d ient naar onze 
men ing beschreven te wo rden . 

Ashley — T immer Gerdsen 
Secretaris Part ic ipat ieraad Overbe tuwe 


